
PROTOKÓŁ Nr 7/07

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik
w dniu 18 września 2007r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
4. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
5. Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Jan Weremijewicz –  Przewodniczący  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2007r.
2. Analiza wykonania inwestycji i remontów za I półrocze 2007r.
3. Ocena dotychczasowego funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Gminy.
5. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan Wójt Gminy omówił informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2007r. Wyjaśnił, że najważniejsza jest realizacja budżetu po stronie dochodów i w przypadku 
naszego budżetu przebiega to właściwie. Jeśli chodzi o wydatki, to gro inwestycji i remontów 
realizowana jest  w drugim półroczu (lipiec,  sierpień,  wrzesień),  stąd do końca I  półrocza 
wydatki budżetowe w niektórych rozdziałach i paragrafach nie są największe.

Komisja Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie, przy obecności 11 członków Komisji, 
pozytywnie  zaopiniowała informację  o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2007 roku.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  informację  dotyczącą  wykonania  inwestycji  i 
remontów za I półrocze 2007r.

(w zał. na str...........prot.)
Pan Gorochowicz wyjaśnił, że przedstawiona informacja obejmuje okres dłuższy niż pierwsze 
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półrocze, praktycznie są tam informacje do początku września br.

Pan Jan Weremijewicz
Co będzie z inwestycją “budowa wodociągu Moszczona Królewska-Olchowicze”? Jakie są 
zamierzania wobec niewykorzystanych środków na tę inwestycję?

Pan Wójt Gminy
Właściciel  działki  przez którą ma przebiegać  wodociąg  przebywa za granicą  i  nie  mamy 
możliwości bezpośredniego z nim kontaktu. Z rozmowy z jego żoną wynika, że z tego tytułu 
są duże oczekiwania finansowe wobec gminy, choć nie zostały one dokładnie sformułowane.
W związku z  tym odstąpiliśmy od realizacji  tej  inwestycji  w bieżącym roku,  rozważamy 
możliwość położenia  wodociągu w pasie  drogowym,  wiąże się to jednak z koniecznością 
wniesienia  jednorazowej  opłaty,  a  następnie  z  płaceniem corocznej  opłaty dla  właściciela 
drogi.  Wszelkie  zmiany  przebiegu  wodociągu  wiążą  się  również  z  koniecznością 
przeprojektowania dokumentacji, a to wymaga czasu.
Niewykorzystane w bieżącym roku środki na wodociąg, zagospodarowanie parku i adaptację 
kina Pan Wójt proponuje przeznaczyć na następujące drogi gminne:

● w Wilanowie (droga w kierunku Sokóla),
● w Tokarach (droga do kolonistów),
● poprawienie stanu drogi Wilanowo-Niemirów,
● droga Wysocka w Mętnej,
● droga w Oksiutyczach (połowa z 1400 metrów).
● dwuetapowy remont budynku szkoły w Sutnie.

Takie  propozycje  znajdą  się  w  przedstawionym  radnym  projekcie  uchwały,  dotyczącym 
zmian w budżecie gminy na 2007 rok. Pozostałe zmiany Pan Wójt zaproponuje na kolejną 
sesję.

Pan Kazimierz Tobota
Pan radny przypomniał, że już w poprzedniej kadencji ubiegał się o wykonanie drobnych prac 
na ulicy Polnej. Chodziło o przycięcie konarów drzew i nawiezienie ziemi w celu zasypania 
dołków na ulicy. Nie zostało to jednak zrobione, drzew trochę przycięto, ale nie wszystkie, 
które należało przyciąć.

Pan Jan Weremijewicz
Poprosił  o  wyjaśnienie  w  sprawie  budowy  budynku  garażowego  przy  Urzędzie  Gminy 
Mielnik.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  rozumie  potrzebę  poprawy  stanu  dróg  w  Mielniku,  bo  ze  względu  na 
planowaną budowę kanalizacji, od dłuższego czasu nic się na tych ulicach nie robi. Oprócz 
prac na ulicy Polnej Pan Wójt widzi również potrzebę poprawy stanu drogi prowadzącej od 
ulicy  Piaskowej  w  górę.  Poinformował,  że  pracownicy  zatrudnieni  do  czyszczenia  dróg 
gminnych  przez  najbliższy  tydzień  przebywają  na  urlopie  wypoczynkowym,  stąd  pewne 
opóźnienia w pracach porządkowych na drogach.
W kwestii budowy budynku garażowego Pan Wójt wyjaśnił, że odbył się drugi przetarg na 
jego budowę, były trzy oferty, wykonawca został wyłoniony. Ze względu na późny termin 
wyłonienia wykonawcy, inwestycja ta będzie realizowana w II etapach.
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Pan Wójt zwrócił  się do radnych z apelem aby zgłaszali propozycje  co do wydatkowania 
pieniędzy z budżetu na remonty dróg i inne prace w gminie. Propozycje te należy składać w 
referacie Pana Wójta Gorochowicza.

Pan Jan Saciuk
Należy poszerzyć drogę Wilanowo-Niemirow, bo nie mogą się tam minąć dwa pojazdy.
Pan Wójt Gminy poinformował, że w dniu dzisiejszym będzie w Niemirowie i obejrzy tę 
drogę. 

Pan Jan Weremijewicz
Podważył  zasadność  budowy  szerokich  dróg  dojazdowych  do  pól.  Jest  to  niepotrzebne 
wydawanie pieniędzy, ponieważ później, ze względu na niewielki ruch, drogi te zarastają.

Pani Barbara Terpiłowska
Pani radna zapytała  o budowę wieży widokowej,  co dzieje się w tej  sprawie.  Trudno jest 
dostać się do roślinności porastającej Górę Uszeście, ponieważ teren jest bardzo zakrzaczony. 
Zwróciła się również z zapytaniem czy ktoś interesuje się chodnikami po ich wybudowaniu, 
bo późniejszy ich stan pozostawia wiele do życzenia.

Pan Wójt Gminy
Jest nam znany tylko jeden projektant wież widokowych, zleciliśmy mu wykonanie projektu i 
cały czas nam obiecuje, że niebawem projekt ukończy. Jeśli rzeczywiście niedługo projekt 
będzie gotowy, to jest możliwe, że wieża jeszcze w tym roku powstanie, ponieważ jej budowa 
potrwa najwyżej 2 tygodnie.
Stwierdził,  że  z  utrzymaniem  chodników  nie  jest  najlepiej,  ponieważ  właściciele 
nieruchomości nie dbają o chodniki położone na przeciw ich posesji. Trzeba zastanowić się 
nad  zatrudnieniem  osoby,  która  będzie  pilnowała  egzekwowania  tego  obowiązku  od 
właścicieli posesji.

Pan Stefan Troc
Zwrócił  się  z  zapytaniem  kto  określa  zakres  prac  pracownika  zatrudnionego  do  prac 
społecznie-użytecznych.  Osoba  pracująca  w  Moszczonie  Królewskiej,  poza  zamiataniem 
przystanku autobusowego, nic innego nie robi a we wsi jest do wykonania tyle innych prac, 
choćby uprzątnięcie gminnej działki przy wysypisku śmieci. Pan Przewodniczący stwierdził, 
że wskazywał temu pracownikowi inne prace, ale spotkał się z odmową ich wykonania.

Pani  Olga  Pogrebniak stwierdziła,  że  taka  sama  sytuacja  jest  z  osobą  pracującą  w 
Radziwiłłówce. Również, poza zamiataniem przystanku autobusowego, nic innego nie chce 
robić. Pani radna uważa, że zakres pracy tych osób powinien być uzgadniany z sołtysem lub 
radnym.

Pan Wójt Gminy zapewnił, że zajmie się tą sprawą i spowoduje poprawę sytuacji. Pochwalił 
pracę  osoby  zatrudnionej  w  Mielniku,  która  wykonuje  wiele  różnych  prac  na  terenie 
Mielnika.

Komisja Rady przyjęła do wiadomości informację dotyczącą wykonania inwestycji i 
remontów za I półrocze 2007r.
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Do punktu 3.

Pan Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej przedstawił sprawozdanie z działalności 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku za okres styczeń-sierpień 2007r. i perspektywy 
jego działalności.

(w zał. na str..............prot.)
Pan Kazimierz Tobota
W sprawozdaniu jest informacja na temat trzykrotnego zamiatania ulic, Pan radny nic takiego 
nie zauważył w Mielniku.

Pan Dyrektor Kranz
Wyjaśnił, że nie wszystkie ulice w Mielniku były zamiatane, stąd być może Pan radny tego 
nie zauważył. Zamiata się wówczas, kiedy jest na to zlecenie z Urzędu Gminy. Zamiatano, 
między innymi,  ulicę Popław oraz ulice na Przedmieściu.  Pan Dyrektor  poinformował,  że 
zamiatarka została przerobiona i nie jest to zbyt profesjonalny sprzęt. 

Pan Jan Weremijewicz
Poinformował  Pana  Dyrektora,  że  w  trakcie  znakowania  ulic  przez  ZGK  doszło  do 
uszkodzenia kabla telekomunikacyjnego, a niewiele brakowało do uszkodzenia światłowodu. 
Zaapelował, aby wszelkie prace ziemne robiono bardzo ostrożnie, po uprzednim sprawdzeniu 
w dokumentacji co w ziemi jest zakopane.
Pan radny poprosił o wyjaśnienie kilku informacji umieszczonych w sprawozdaniu, które jego 
zdaniem nie są zbyt precyzyjnie zapisane.

Pani  Barbara  Terpiłowska zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  planowany  jest  zakup  nowej 
zamiatarki.

Pan Dyrektor Kranz
Co do kupna zamiatarki  trudno jest  na  razie  coś  powiedzieć,  jest  to  bardzo drogi  sprzęt. 
Podpisano porozumienie z firmą z Białegostoku, która będzie odbierała plastik, makulaturę i 
złom. Odnośnie odbioru plastiku jest pewien problem, ponieważ firma chce abyśmy belowali 
pety, a to wiążę się z koniecznością zakupu belownicy.
Pan Dyrektor zapewnił radnych, że mimo iż nie jest lekko, firma ma płynność finansową. 
Jedna osoba odeszła z administracji i nie zamierza się nikogo zatrudniać na jej miejsce.
Na  pytania  radnych  o  sprawę  wywożenia  śmieci  Pan  Dyrektor  wyjaśnił,  że  samochód- 
śmieciarka jest już zakupiony, jednakże ze względu na brak koszy umowy na razie nie są 
zawierane.

Pan Gorochowicz zapewnił,  że  kosze  niebawem zostaną  zakupione.  Dotychczas  zawarte 
umowy na wywóz śmieci będą obowiązywały do końca roku, od nowego roku umowy będą 
według nowych zasad.

Na  prośbę  Pana  Troca Pan  Dyrektor  Kranz  zobowiązał  się  do  przygotowania  wzorów 
wypowiedzeń umów na wywóz śmieci,  tak aby ci mieszkańcy,  którzy podpisali umowy z 
firmami z poza gminy, wiedzieli jak te umowy mogą wypowiedzieć.

Pan Witold Terebun zwrócił się z zapytaniem na jakich zasadach będą wywożone śmieci z 
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cmentarzy parafialnych.

Pan Kranz wyjaśnił, że proboszczowie parafii, tak jak inni mieszkańcy gminy, mogą zawrzeć 
z Zakładem Gospodarki Komunalnej umowy na wywóz śmieci.

Pan Jan Saciuk poinformował Pana Kranza, że w świetlicy w Niemirowie,  gdzie Zakład 
prowadził prace remontowe, w nowym kominku pękła szyba. 

Pan Kazimierz Tobota zgłosił potrzebę oczyszczenia odstojników kanalizacyjnych na ulicy 
Polnej.

Pan  Dyrektor poinformował,  że  sprawdzi  uszkodzenie  szyby  i  ewentualnie  będzie 
interweniował u producenta, natomiast w sprawie oczyszczenia odstojników musi otrzymać 
zlecenie od gminy.

Komisja  przyjęła  do  wiadomości  sprawozdanie  z  działalności  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej w Mielniku za okres styczeń-sierpień 2007r. i perspektywy jego działalności.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2007r. oraz udzieliła wyjaśnień na zapytania radnych w tej sprawie.

(w zał. na str............prot.)

Pan  Troc wyraził  obawę  co  do  ważności  w  roku  przyszłym  dokumentacji  na  budowę 
wodociągu i chodników w Moszczonie Królewskiej. Zdaniem Pana Przewodniczącego dalsza 
budowa chodnika w Moszczonie niekoniecznie jest potrzebna. 

Zdanie to podzielił również Pan Wójt Gorochowicz.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił i  omówił projekt uchwały w sprawie zapewnienia 
warunków do osiedlenia się polskiej rodziny z Kazachstanu.

(w zał. na str............prot.)

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  zapewnienia  warunków  do  osiedlenia  się  polskiej  rodziny  z 
Kazachstanu.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  trybu 
postępowania o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej działającej na 
terenie gminy Mielnik, przeznaczonej na bieżące utrzymanie urządzeń melioracji wodnych, 
sposobu jej rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań objętych dotacją.

(w zał. na str............prot.)
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Pan Jan Weremijewicz stwierdził, że spółka wodna w niewielkim stopniu wykonuje swoje 
statutowe  zadania.  Od  lat  nic  się  nie  robi  na  użytkach  zielonych,  nawet  rowy  nie  są 
obkaszane.

Pan  Stefan  Troc wyjaśnił,  że  Pan  Weremijewicz  myli  spółkę  wodną  z  zakładem  robót 
konserwacyjnych,  który  jest  tylko  wykonawcą  i  działa  na  zlecenie  spółki.  Zgodnie  z 
obowiązującym prawem właściciele gruntów są zobowiązani do utrzymywania w należytym 
stanie  urządzeń  melioracyjnych  znajdujących  się  na  ich  gruncie.  W  celu  realizacji  tego 
obowiązku właściciele gruntów mogą tworzyć związek osób fizycznych i prawnych zwany 
spółką  wodną.  Jeżeli  na  danym  terenie  została  zawiązana  spółka  wodna,  to  wszyscy 
właściciele  gruntów  stają  się  automatycznie  jej  członkami,  bez  składania  deklaracji 
przynależności.  Na  terenie  gminy  Mielnik  działa  Gminna  Spółka  Wodna  “Sosnowiec”. 
Składki pobierane od rolników wpływają na konto spółki “Sosnowiec” i jest to kwota rzędu 
10  tys.  złotych  w  skali  roku.  Trudno  jest  za  te  pieniądze  przeprowadzić  większe  prace 
konserwacyjne  na  użytkach  zielonych.  Jest  duży  problem  z  zatrudnieniem  kosiarzy  do 
obkaszania  rowów  melioracyjnych.  Na  terenie  gminy  nie  ma  chętnych  do  tej  pracy,  w 
poprzednich latach zatrudniano osoby z odległych gmin.

Komisja  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  10  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji  spółce  wodnej  działającej  na  terenie  gminy  Mielnik,  przeznaczonej  na  bieżące 
utrzymanie urządzeń melioracji wodnych, sposobu jej rozliczania oraz kontroli wykonywania 
zadań objętych dotacją.

Do punktu 5.

W punkcie sprawy różne radni nie zabierali głosu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

               Przewodniczący Komisji

                                                                                                       Jan Weremijewicz
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